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S/BR .0002.9.2011           

Protokół Nr  XII/11 
z XII sesji Rady Miejskiej w Rynie 

z dnia 30 września 2011 roku 
 

Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Ryn 
w godz.15:00 do 17:40. 

 

W obradach uczestniczyli: 

 Radni Rady Miejskiej 

 Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Józef Karpiński 

 Sekretarz Gminy – Barbara Kowalska 

 Skarbnik Gminy  - Irena Olszewska 
-     Kierownicy Jednostek Podległych 
-     Mieszkańcy Miasta i Gminy 
 

Porządek Obrad: 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu  z poprzedniej sesji. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
    między sesjami. 
5.Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między  sesjami. 
6. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania. 
8. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze 2011 r. 
9. Informacja o realizacji inwestycji na terenie Miasta i Gminy. 
10. Sprawozdania z realizacji planu gospodarki odpadami gmin Mazurskiego Związku  
     Międzygminnego  - Gospodarka Odpadami za okres 2009-2010.                                                                          
11.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za korzystanie przez operatora i przewoźnika 
     z przystanków komunikacyjnych.                                                                                                
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w regulaminie udzielania pomocy materialnej o charakterze 
      socjalnym.                                                                                                                                 
13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia miesięcznej diety Przewodniczącemu Rady Miejskiej.  
14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia miesięcznej diety Wiceprzewodniczącemu Rady Miejskiej.  
15. Podjęcie uchwały w sprawie zasad otrzymywania i wysokości diet przysługujących Radnym za   
       udział  w posiedzeniach: Rady Miejskiej, Komisji Rady.                                                                      
16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Komendą Powiatową   
      Policji w Giżycku. 
17.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Ryn na lata  
      2011- 2019.                       
18. Podjęcie uchwały  w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy na rok 2011.                              
19.Rozpatrzenie skargi na działalność Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
      w Rynie.                                                                                                                                    
 20. Rozpatrzenie protestu dotyczącego wyborów sołtysa w sołectwie Sterławki Wielkie.             
 21. Sprawy rożne.    
 22. Zamknięcie posiedzenia. 
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Ad.1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia XII Sesji Rady Miejskiej w Rynie,  dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej  Pan J. Guz. 
Stwierdził prawomocność obrad. Na 15 radnych w sesji uczestniczyło 12 radnych – nieobecny Pan M. 
Szczebiot, A. Jarmołowicz, P. Mikosza. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.2  Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady zaproponował rozszerzenie porządku o  
punkt 2a : Ślubowanie radnego wybranego w wyborach uzupełniających. 
 
Pan J.Karpiński – Burmistrz MiG wniósł o rozszerzenie porządku obrad o : 
punkt 16 a – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIX/407/10 Rady Miejskiej w Rynie z 
dnia 28 lipca 2010 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta i Gminy Ryn na 
lata 2010 - 2015.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad z wyżej zgłoszonymi wnioskami. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
 
Ad.2a   Ślubowanie radnego wybranego w wyborach uzupełniających 
            ( przeprowadzonych 25  września 2011r.) 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Jarosław Guz odczytał treść roty : „Wierny Konstytucji i prawu 
Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i 
uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców.”  
 
Radny wybrany w wyborach uzupełniających Pan Dariusz Ćwik powstał  wypowiadając słowo : 
„ślubuję”. 
 
Przed przystąpieniem do realizacji kolejnego punktu obrad Dyrektor RCK Pan M. Podskalny 
zaprezentował fragment programu TVN „ Mam Talent”, w którym  wystąpił ryński zespół 
 „ DANGEROUS TEAM”. 
 
Burmistrz MiG wraz z Przewodniczącym Rady złożyli gratulacje członkom zespołu oraz wręczyli 
symboliczne upominki. 
Podziękowanie za zaangażowanie w pracę z zespołem i przygotowanie młodzieży do udziału w 
programie TVN, otrzymał instruktor Pan Piotr Frąckiewicz. 
 
 
Ad.3  Przyjęcie protokołu  z poprzedniej sesji. 
 
Uwag do protokółów nie zgłoszono. 
Protokół   został przyjęty większością głosów, przy 1 głosie wstrzymującym się. 
 
 
Ad.4  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w  
         okresie   między sesjami. 
 
Przewodniczącego Rady poinformował, że wpłynęło pismo Pana H. Bujko o przedłużenie umowy 
dzierżawy lub kupna działki oznaczonej nr 150/1 położonej w Rynie. 
Przewodniczącego Rady zaproponował, przekazanie tego pisma Burmistrzowi MiG do rozpatrzenia 
według właściwości. 
- kserokopia pisma – stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu 



3 
 

W wyniku przeprowadzonego głosowania za przekazaniem pisma według właściwości opowiedziało się 
7 radnych; przeciw – nie było; 5 radnych – wstrzymało się od głosu. 
 
Przewodniczący Rady zapytał Burmistrza MiG w jaki sposób została rozwiązana sprawa dojazdu 
autobusu szkolnego do wsi Orło. 
 
Burmistrza MiG odpowiedział, że problem został rozwiązany i autobus zabiera dzieci z samej wsi. 
 
 
Ad. 5 Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między    
         sesjami. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał zostało dostarczone radnym  
         przed  sesją – stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – poinformował, że: 
1/  pierwszego września br. odbyła się inauguracja rozpoczęcia roku szkolnego;  placówki oświatowe  
osiągają ponadprzeciętne wyniki nauczania ; mają dobre warunki lokalowe, których mogą zazdrościć 
inne gminy 
2/ w związku ze śmiercią sołtysa w sołectwie Sterławki Wielkie przeprowadzone zostały ponowne 
wybory  
3/ strategia LGD-9, w dniu 4 sierpnia br. została wybrana do dofinansowania z programu operacyjnego 
„Ryby”; na realizację tej strategii stowarzyszenie może otrzymać do 27 milionów zł 
4/ 20 października br. o godz.14:00 w sali konferencyjnej UMIG odbędzie się szkolenie  dla wszystkich 
(osoby fizyczne, prawne, podmioty gospodarcze itp.), którzy zainteresowani są pozyskaniem pieniędzy 
na realizację swoich pomysłów z Programu Operacyjnego Ryby 
5/ w Olsztynie odbyła się konferencja sieci obszarów wiejskich, której województwo warmińsko-
mazurskie jest członkiem 
6/ dwukrotnie był w Olsztynie w związku ze złożonymi wnioskami o dofinansowanie inwestycji; projekty 
w trakcie oceny merytorycznej uzyskały maksymalną ilość punków i są przeznaczone do wdrażania 
7/ trwa budowa boiska „ Orlik” 
8/ w Rudówce odbyły się dożynki gminne 
9/ w Rynie gościła delegacja związku śmieciowego z Turyngii  
10/ odbyło się posiedzenie Zarządu Gminnego OSP poświęcone nie użytkowanym samochodom; 
postanowiono, że jeden z samochodów zostanie podarowany gminie Jurbarkas z Litwy 
11/ odbyło się walne zgromadzenie Lokalnej Grupy Rybackiej, na którym omawiano sposób wdrażania 
strategii, harmonogram ogłaszania konkursów 
12/ odbyło się walne zgromadzenie Fundacji Ochrony Wielkich Jezior Mazurskich poświęcone 
przyjęciu nowych pełnomocnictw po wyborach, przyjęcia rezygnacji prezesa fundacji w związku z 
odejściem na emeryturę 
13/ odbyło się walne zgromadzenie Mazurskiego Związku Międzygminnego - Gospodarka Odpadami 
poświęcone problematyce związanej z nową ustawą śmieciową 
14/ w dniu dzisiejszym został ogłoszony przetarg na budowę wodociągu i kanalizacji Ryn - Krzyżany-
Wejdyki- Słabowo. 
 
Ad.6  Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. 
 
Pan K. Jarosz zapytał, czy to prawda, że  zostały wszystkie  wydatki związane z funduszami sołeckimi. 
 
Ad.7  Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – odpowiedział, że opóźniane są trochę wydatki bieżące i wydatki 
majątkowe z racji tej, że mienie gminne się nie sprzedaje, a inwestycje, które są realizowane nie mogą 
być wydłużane i aneksowane i kiedy się kończą przychodzą faktury, które trzeba opłacić. 
Ustalenia mieszkańców wsi w zakresie podjętych uchwał dotyczących wydatków związanych z 
funduszami sołeckimi na ten rok, będą zrealizowane. 
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Ad.8 Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze 2011 r. 
         sprawozdanie – stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – stwierdził, że realizacja budżetu za pierwsze półrocze przebiegała 
zgodnie z planem, za wyjątkiem przychodów związanych ze sprzedażą mienia komunalnego. Plan 
dochodów ze sprzedaży na 2011 r. wynosi 2,4 miliona, a jego realizacja 142 tysiące za pierwsze 
półrocze ( bez gruntów rolnych ). Ponieważ wszystkie dochody ze sprzedaży mienia są przeznaczane  
wyłącznie na wydatki inwestycyjne, stąd te trudności o które pytał Pan K. Jarosz.  
Nie ma zagrożenia, co do realizacji całości budżetu. Nie ma zagrożenia do realizacji inwestycji i 
wydatków bieżących. Zadłużenie gminy sięga 6% ( dopuszczalne to 60%). Zaciągnięty został kredyt 
krótkoterminowy, kredyt inwestycyjny, kredyt długoterminowy oraz pożyczka na preferencyjnych 
zasadach. 
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – przedstawiła uchwałę Nr RIO.IV-0120-278/11 z dnia 
16.09.2011r. pozytywnie opiniującą przedłożoną przez Burmistrza MiG informację o przebiegu 
wykonania budżetu gminy za pierwsze półrocze 2011r. 
- uchwała RIO- stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu 
 
Radni nie wnieśli uwag do realizacji budżetu gminy za pierwsze półrocze 2011 roku. 
 
 
Ad.9  Informacja o realizacji inwestycji na terenie Miasta i Gminy. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – poinformował, że z końcem czerwca zakończyła się inwestycja wodno-
kanalizacyjna Ławek i okolicznych miejscowości. Dofinansowanie inwestycji wyniosło 5.572.000 zł. 
Może ono jeszcze ulec zmianie. 
Aktualnie trwa odbiór drugiego etapu ścieżki spacerowej wokół Jeziora Ołów, od strony ogrodów 
działkowych. Został złożony wniosek o płatność w kwocie 212.000 zł. 
Została również odebrana inwestycja dotycząca kształtowania przestrzeni dla sportu, rekreacji, 
wypoczynku przy plaży nad Jeziorem Ołów, w Rybicalu, Prażmowie i Kronowie. 
W ramach funduszy sołeckich trwają  pomniejsze inwestycje. W Szymonce zaadaptowano budynek na 
świetlicę. Dobiega końca inwestycja związana z modernizacją budynku w Sterławkach, gdzie mieści się 
remiza. Trwa inwestycja związana ze zmianą sposobu ogrzewania, na ogrzewanie gazowe, w 
budynku, gdzie mieści się siedzibą PGKiM, ośrodek zdrowia. Planowana jest budowa kanalizacji dla 
miejscowości Ryn Kolonia, Krzyżany, Wejdyki, Słabowo. Planowane dofinansowanie to 5 350 000 zł. 
Gmina  uczestniczy w inwestycji wspólnej tj. budowie zakładu utylizacji odpadów komunalnych  w 
Spytkowie. Na ten rok udział gminy wynosi prawie 500 000 zł. 
Złożony został wniosek na utwardzenie placu w Sterławkach Wielkich. 
 
 
Ad.10  Sprawozdania z realizacji planu gospodarki odpadami gmin Mazurskiego Związku  
            Międzygminnego  - Gospodarka Odpadami za okres 2009-2010- sprawozdanie stanowi                                                                        
           załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. 
 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – poinformował, że na dzisiejszą sesję przybył pracownik Mazurskiego 
Związku  Międzygminnego  - Gospodarka Odpadami – w Giżycku – Pani J. Jawoszek. 
 
Pani J. Jawoszek przedstawiła prezentację na temat działalności związku, w której  poinformowała 
między innymi, że Mazurski Związek Międzygminny – Gospodarka Odpadami z siedzibą w Giżycku 
został utworzony w 2004 r. Zrzesza 12 mazurskich samorządów: Gminę Banie Mazurskie, Gminę 
Budry, Gminę Giżycko, Miasto Giżycko, Gminę Kruklanki, Gminę Miłki, Gminę i Miasto Orzysz, Gminę 
Pozezdrze, Gminę i Miasto Ryn, Gminę Srokowo, Gminę i Miasto Węgorzewo oraz Gminę Wydminy. 
Teren na którym działa związek obejmuje powierzchnię 2 582 km kwadratowych i zamieszkuje go ok. 
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98 tys osób. Charakteryzuje się on dużym udziałem (około 40%) wód i lasów w ogólnej powierzchni 
oraz brakiem rozwiniętego przemysłu, co powoduje, że ponad 30% mieszkańców pozostaje bez 
stałego zatrudnienia. 
 Samorządy podjęły wspólny wysiłek na rzecz: edukacji ekologicznej społeczeństwa, 
usprawnienia systemu odbioru i transportu odpadów komunalnych, zamknięcia i rekultywacji starych 
składowisk odpadów, wybudowania nowoczesnego, centralnego dla obszaru działania związku, 
zakładu utylizacji odpadów oraz jego eksploatacji, a także wprowadzenia selektywnej zbiórki odpadów. 
Aby w pełni zrealizować wymienione zadania i cele Walne Zgromadzenie Członków MZM-GO przyjęło 
w 2004 r. do realizacji kompleksowy, regionalny program gospodarki odpadami, opracowany przez 
zespół naukowców z Ośrodka Badawczo-Rozwojowego Ekologii Miast w Łodzi pod kierownictwem dr 
inż. Bolesława Maksymowicza. Program ten obejmuje lata 2005 - 2014 i jest obecnie przez MZM-GO 
realizowany. 
 Ruszyła budowa Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów Komunalnych w Spytkowie koło Giżycka. 
Zakład w Spytkowie będzie wyposażony w najnowocześniejsze technologie, dostępne w branży 
gospodarki odpadami i będzie realizował takie cele, jak: minimalizacja ilości odpadów składowanych i 
poddawanych biodegradacji, maksymalizacja odzysku i recyklingu odpadów poużytkowych (np. 
opakowania plastikowe i szklane), wielkogabarytowych (np. gruz budowlany) i niebezpiecznych (np. 
zużyte baterie), bezpieczne dla środowiska składowanie tych odpadów, które nie będą mogły być 
poddane recyklingowi, minimalizacja zagrożeń, związanych z dotychczasowym funkcjonowaniem 
rozrzuconych po regionie, nienormatywnych składowisk odpadów, energetyczne wykorzystanie 
biogazu uzyskanego z przetworzenia odpadów organicznych. Oprócz swojej podstawowej działalności 
zakład będzie tez służył realizacji programu edukacyjno-promocyjnemu, zwiększającemu świadomość 
ekologiczną i proekologiczne zachowania mieszkańców regionu, szczególnie dzieci i młodzieży. 
Funkcjonowanie zakładu będzie prowadziło docelowo gospodarkę odpadami w regionie WJM do pełnej 
zgodności z przepisami Unii Europejskiej oraz Krajowym Planem Gospodarki Odpadami, a także  
planem wojewódzkim. 

  
Pan J. Karpiński – Burmistrz – podkreślił, że ważnym elementem jest rekultywacja starych składowisk 
odpadów. Na byłym wysypisku w Knisie nie ma już śmieci,  a wiosną  zostanie tam zasadzony las. 
 
 
 
Ad .11 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za korzystanie przez operatora i   
           przewoźnika   z przystanków komunikacyjnych.                                                                                                
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Rolnictwa 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za 
korzystanie przez operatora i przewoźnika  z przystanków komunikacyjnych.                                                                                                
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 12 
radnych. 
Uchwała Nr XII/107/11stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.12  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w regulaminie udzielania pomocy materialnej o   
           charakterze   socjalnym.                                                                                                                                 
 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – przedstawił projekt uchwały. 
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Pan K. Jarosz – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Zdrowia 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w regulaminie 
udzielania pomocy materialnej o  charakterze   socjalnym.                                                                                                                                 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 12 
radnych. 
Uchwała Nr XII/108/11stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.13  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia miesięcznej diety Przewodniczącemu Rady   
           Miejskiej.  
 
Pan J. Guz – Przewodniczący Rady – stwierdził, że były sugestie radnych, aby podwyższyć diety, w 
związku z tym Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Rolnictwa  przygotowała projekty uchwał 
w tej sprawie. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – przypomniał, że statut gminy stanowi, że projekty uchwał opracowane 
przez komisje  opiniowane są przez Burmistrza. Poinformował, że analizując budżetu na 2011 rok w 
dziale – Rady Gmin – zaopiniował pozytywnie propozycję komisji dotyczącą zwiększenia diet  z 
zastrzeżeniem, że ich podwyżka nie powinna przekroczyć średnio 14%, w stosunku do aktualnie 
obowiązujących wysokości diet. 
Podkreślił, że na dzień dzisiejszy diety radnych są jednymi z wyższych diet w powiecie giżyckim, w 
gminach do 15 000 mieszkańców. 
 
Pan M. Górski stwierdził, że diety nie były podwyższane od 2004 roku. 
 
Pan J. Guz – Przewodniczący Rady – zaproponował, aby w projektach uchwał - w paragrafach 
mówiących o  ich wejściu w życie wpisać : „ … z dniem 1 października 2011 roku.” 
 
Pan M. Kowal stwierdził, że jego zdaniem nie powinno się podnosić diet. Podkreślił, że każdy z radnych 
powinien działać, a nie zarabiać. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia miesięcznej diety 
Przewodniczącemu Rady Miejskiej.  
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów ( za podjęciem 
uchwały głosowało 7 radnych; przeciw – 3 radnych; 2 radnych wstrzymało się od głosu). 
Uchwała Nr XII/109/11stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.14  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia miesięcznej diety Wiceprzewodniczącemu Rady   
           Miejskiej.  
 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia miesięcznej diety 
Wiceprzewodniczącemu Rady Miejskiej.  
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów ( za podjęciem 
uchwały głosowało 7 radnych; przeciw – 3 radnych; 2 radnych wstrzymało się od głosu). 
Uchwała Nr XII/110/11stanowi załącznik nr10 do niniejszego protokółu. 
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Pan M. Kowal stwierdził, że głosując za podwyższeniem diet radni sami sobie strzelają gola, bo w 
kampanii wyborczej mówiło się o wysokich dietach. W Radzie powinni zasiadać ludzie, którzy chcą 
działać, dlatego diety powinny być, jak najmniejsze. 
 
 
 
Ad.15  Podjęcie uchwały w sprawie zasad otrzymywania i wysokości diet przysługujących   
           Radnym za  udział  w posiedzeniach: Rady Miejskiej, Komisji Rady.                                                                       
 
Pan M. Kowal stwierdził, że głosując za podwyższeniem diet radni sami sobie strzelają gola, bo w 
kampanii wyborczej mówiło się o wysokich dietach. W Radzie powinni zasiadać ludzie, którzy chcą 
działać, dlatego diety powinny być, jak najmniejsze. 
 
Pan J.Guz - Przewodniczący Rady – stwierdził, że dietę zawsze można  przekazać na jakieś cele 
charytatywne. 
 
Pan M. Kowal odparł, że swoją dietę przekazuje na organizacje imprez w świetlicy wiejskiej w 
Krzyżanach. 
 
Pan J. Guz - Przewodniczący Rady – stwierdził, że radnym przysługują diety. Są podwyższane 
dlatego, że trzeba urealnić ich wysokość. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zasad otrzymywania i 
wysokości diet przysługujących Radnym za  udział  w posiedzeniach: Rady Miejskiej, Komisji Rady.                                                                       
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów ( za podjęciem 
uchwały głosowało 6 radnych; przeciw – 3 radnych; 3 radnych wstrzymało się od głosu). 
Uchwała Nr XII/111/11stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu. 
 
 
 
Ad.16 . Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Komendą    
             Powiatową   Policji w Giżycku. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Rolnictwa 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia z Komendą  Powiatową   Policji w Giżycku. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 12 
radnych. 
Uchwała Nr XII/112/11stanowi załącznik nr 12  do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.16 a - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIX/407/10 Rady Miejskiej w Rynie z  
                dnia 28 lipca 2010 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta i   
               Gminy Ryn na lata 2010 - 2015.  
 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – przedstawił projekt uchwały. 
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Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Rolnictwa 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XLIX/407/10 Rady Miejskiej w Rynie z  dnia 28 lipca 2010 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego Miasta i  Gminy Ryn na lata 2010 - 2015.  
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 12 
radnych. 
Uchwała Nr XII/113/11stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 
 
 
 
Ad.17 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Ryn na   
           lata  2011- 2019.                       
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Rolnictwa 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Ryn na  lata  2011- 2019.    
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 12 
radnych. 
Uchwała Nr XII/114/11stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu 
 
 
Ad.18  Podjęcie uchwały  w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy na rok 2011.                              
 

Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały ze zmianą § 1, który otrzymuje 

brzmienie : 
§ 1  W uchwale Nr IV/41/11 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 26 stycznia 2011 r. w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy Ryn na 2011 r., dokonuje się zmiany: 
1.    § 3.  otrzymuje brzmienie” Deficyt budżetu gminy  w wysokości  3 150 072,68 zł. zostanie pokryty 
przychodami pochodzącymi z: 
1) kredytów w kwocie  1 280 417,68 zł. 
2) pożyczek w kwocie 1 869 655,00 zł.  
2.    § 4 . otrzymuje brzmienie „ Przychody budżetu w wysokości 4 473 829,00 zł, rozchody  
1 323 756,32 zł,  
zgodnie z załącznikiem nr 6” stanowiący załącznik nr 5 do niniejszej uchwały. 
 3.   § 5.  otrzymuje brzmienie: pkt 2„ finansowanie planowanego deficytu budżetu w kwocie  
3 150 072,65 zł w tym: limit zobowiązań na  wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze 
środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej – 473 829,00 zł.” 
pkt 3 „spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów w kwocie    
  1 323 756,32 zł.”. 
4.  zmniejszenie planu  dochodów  budżetowych  o kwotę                                              3 243 537,17 zł. 
 - zgodnie z zał. Nr 1,     
5.  zmniejszenie planu wydatków budżetowych o kwotę                                                  2 769 708,17 zł. 
- zgodnie z zał. Nr 2 .” 
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Pan J. Karpiński – Burmistrz – poinformował, że ostrożne wydatkowanie funduszu sołeckiego wynika z 
tego, że odbierane są inwestycje tj. ścieżka spacerowa, kształtowanie przestrzeni, za miesiąc boisko 
„Orlik”. Płatność faktur jest 30 dniowa, natomiast boiska „ Orlik” – 15 dniowa. Do końca listopada trzeba 
zapłacić za inwestycje 2,5 miliona zł. 
 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Rolnictwa 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i 
Gminy na rok 2011.                              
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 12 
radnych. 
Uchwała Nr XII/115/11stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu 
 
 
Ad.19  Rozpatrzenie skargi na działalność Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy   
           Społecznej   w Rynie - skarga stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokółu. 
                                                                                                                               
 
Przewodniczący Rady Pan J.Guz – zaproponował, aby skargę Pani B.Kociukiewicz  z dnia 
05.09.2011r. otrzymaną za pośrednictwem Burmistrza Miasta i Gminy Ryn na działalność Kierownika 
Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – przekazać do Komisji Rewizyjnej celem zbadania 
zasadności zarzutów zawartych w skardze. 
 
Rada Miejska jednogłośnie, w obecności 12 radnych, zaakceptowała powyższą propozycję.  
 
Skarga stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokółu. 
 
Pan M.Kowal – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – zwrócił się do osób obecnych na sesji, które 
napisały protest, aby na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej podały nazwiska i imiona osób, które ich 
zdaniem nie miały prawa uczestniczyć w wyborach sołtysa. 
 
 
 
Ad. 20  Rozpatrzenie protestu dotyczącego wyborów sołtysa w sołectwie Sterławki Wielkie.             
             - protest stanowi załącznik nr 17  do niniejszego protokółu. 
 
Przewodniczący Rady Pan J.Guz – zaproponował, aby  protest przekazany za pośrednictwem 
Burmistrza Miasta i Gminy Ryn dnia 08.09.2011r. kwestionującym ważność wyboru sołtysa w sołectwie 
Sterławki Wielkie przeprowadzonego w dniu 02.09.2011r. -  skierować do Komisji Rewizyjnej celem 
zbadania zasadności postawionych w nim zarzutów. 
 
Rada Miejska większością głosów zaakceptowała powyższą propozycję (za - opowiedziało się 11 
radnych; przeciw – nie było; 1 radny wstrzymał się od głosu). 
 
Pan S. Kożuszko stwierdził, że dobrze by było, aby osoby, które złożyły protest przybyły na 
posiedzenie komisji.  
Dodał, że Pani Radca nie powinna opuszczać obrad sesji. 
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Ad. 21  Sprawy rożne.    
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – poinformował, że odbyła się impreza pod nazwą „ Smalcowanie z 
ogórczeniem”,  w której organizację włączyli się  mieszkańcy, niektórzy przedsiębiorcy, radni. 
 
Pani B. Bujwid – Prezes Stowarzyszenia Handlowców i Przedsiębiorców -  poinformowała, że członek 
stowarzyszenia Pani Maruchacz poprosiła, aby przekazać informację, że przeterminowanych leków nie 
wolno wyrzucać na śmietnik. Pani Maruchacz powiedziała, że ona nie ma obowiązku zbierania  leków z 
całej gminy, wywozi tylko swoje leki.  
 
W związku z tym zaproponowała, żeby koszty ich wywozu pokrywała gmina, a wtedy ona w  aptece 
ustawi pojemnik, do którego każdy mieszkaniec będzie mógł wrzucić  przeterminowane leki.  
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – stwierdził, że przeterminowane leki są odpadem niebezpiecznym, 
szczególnym i nie są objęte ustawą o odpadach komunalnych. Dodał, że zaznajomi się z procedurą w 
zakresie postępowania z takimi odpadami.  
 
Pani B. Bujwid – Prezes Stowarzyszenia Handlowców i Przedsiębiorców – poinformowała, że 21 
sierpnia br. został zorganizowany festyn mający na celu integrację wszystkich jednostek 
zainteresowanych rozwojem turystyki w gminie. Komitet organizacyjny wybrany przez członków 
stowarzyszenia dołożył wszelkich starań, aby jak największa liczba zainteresowanych wzięła udział w 
zorganizowaniu festynu poprzez zbiórkę pieniędzy, czynnego udziału w obsłudze festynu. 
Celem festynu była przede wszystkim integracja wszystkich zainteresowanych. Stowarzyszenie chciało 
zrobić festyn wspólnie z  władzami, radnymi, Hotelem „ Zamek”, ośrodkami wczasowymi  itd. Ustalono, 
że za zebrane fundusze zostanie ufundowany kwietnik dla miasta. Na spotkaniu stowarzyszenia z 
władzami miasta  w dniu 13.06.2011r. padła taka propozycja, która została przyjęta z wielką aprobata 
wszystkich zebranych i Burmistrza,  Przewodniczącego Rady, przedstawiciela Zamku, kilku radnych, 
którzy zaszczycili swoją obecnością i innych, którzy byli wówczas obecni. 
 Jednak z realizacją tego festynu było znacznie gorzej. Odbyły się dwa spotkania organizacyjne, 
na które z RCK przybyła Pani Teresa Piątek, z Ośrodka „ Zofiówka” Pan Mirosław Kowalski. Nie 
przybył niestety nikt z radnych mimo, że Pan Przewodniczący był powiadamiany kilkakrotnie. 
Stowarzyszenie oczekiwało, że radni, jako społecznicy wybiorą swój komitet, aby działać wspólnie. 
Jednak stowarzyszenie spotkało się z całkowitym brakiem zainteresowania. A wręcz dochodziły głosy, 
że handlowcy sami wymyślili ten festyn, więc niech go sami organizują. 
Festyn został zorganizowany w czynie społecznym ze strony handlowców, przy niemałym ich udziale 
finansowym. Czego nie można powiedzieć o innych. Dopiero kilka dni przed festynem, kiedy 
wystąpiono do niektórych radnych z zapytaniem, czy zechcą  pomóc, parę osób wyraziło chęć 
współpracy. Docenić tu trzeba Pana K. Jarosza, Pana M. Górskiego, Pana D. Kowalskiego. Oni nie 
mieli oporów do współpracy. W samej obsłudze festynu pomogło jeszcze kilkoro radnych, ale 
wiadomym jest, jak ciężko było ich zwerbować. Realizując całą organizację tego festynu wyciągnięto 
pewne wnioski, że większość, albo nie wie, albo nie chce wiedzieć na czym polega praca społeczna i 
współudział w jakimś działaniu. Tak też stowarzyszenie postrzega rolę w tym festynie Hotelu „Zamek”. 
Trzeba docenić, że ich udział w  festynie był niemały. Nie było problemu ze sponsoringiem, ale nie było 
też żadnego zainteresowania, jeżeli chodzi o sama organizację festynu. W związku z tym wystosowano 
pismo do właściciela Zamku Pana Dowgiałły z zapytaniem, jaki jest powód takiej postawy. 
 Do zorganizowania festynu finansowo przyczyniło się około 40 handlowców i przedsiębiorców 
oraz Proboszcz Parafii, Pan Burmistrz, Pan Majkowski, radny Pan S. Kożuszko, Pan M. Kowalski, oraz 
RCK. W sumie zebrano 2719 zł. Pieniądze te zostaną przeznaczone na zakup kwietnika. 
Stowarzyszenie ma nadzieję, że następnym razem, jak padnie hasło „ wspólne działanie” , to 
naprawdę będzie ono wspólne. Pani Bujwid dodała, że gdyby kiedyś radni chcieli zorganizować jakąś 
imprezę do stowarzyszenie bardzo chętnie się przyłączy. 
 W nawiązaniu do dzisiejszych podwyżek diet, Pani B. Bujwid stwierdziła, że warto by było, żeby  
radni pokazali ludziom, że oprócz posiedzeń za, które biorą wynagrodzenie, w ich założeniach też jest 
praca na rzecz miasta, gminy, społeczeństwa. 
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Pan J. Guz – Przewodniczący Rady – powiedział, że jest był kontuzjowany i dlatego nie mógł 
uczestniczyć w festynie. 
 
Pani J. Kołakowska  stwierdziła, że trochę ją bulwersuje  zachowanie Pani Prezes ze względu na to, że 
mimo, że nie dostała zaproszenia na żadne spotkanie uczestniczyła w tym festynie. 
 
Pan E. Laskowska dodała, że również uczestniczyła w festynie. 
 
 
Pani B. Bujwid stwierdziła, że był zawiadomiony Pan Przewodniczący i gdyby załatwił to tak, jak trzeba 
nie było by problemu. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – podkreślił, że pierwsze działania są zawsze trudne. Jeżeli powstają 
jakieś inicjatywy, to należy je w miarę możliwości wspierać.  
 
Pan K. Jarosz stwierdził, że skoro Przewodniczący Rady został o tym poinformowany, powinien 
zawiadomić pozostałych radnych. 
 
Pan J. Guz – Przewodniczący Rady – nadmienił, że impreza była w zasadzie zorganizowana przez 
RCK, a stowarzyszenie się do niej przyłączyło i udział w niej był zupełnie dobrowolny. 
 
 
Ad. 22  Zamknięcie posiedzenia. 
                                                                                          
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XII sesję Rady Miejskiej w 
Rynie. 
  

Protokółowała:                                                                   Przewodniczący Rady Miejskiej 

Bożena Dybała 
                                                                                                      Jarosław Guz 

 
 


